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   Informace z 3. zasedání  
     Sněmu Rady vysokých škol  

konaného 19. září 2024  
 
 
Zasedání probíhalo prezenčně. Počet přítomných členů byl 123.  

Zasedání se zúčastnili hosté: 

PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. – náměstek ministra pro vědu, výzkum a inovace  
prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. - vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu 

PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D. - vrchní ředitel sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF  

Mgr. Jan Berki, Ph.D. – poslanec Výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu  

prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. - předsedkyně ČKR  

doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, LL.M. - rektor VUT 

Mgr. Petr Baierl – předseda Vysokoškolského OS 

JUDr. Veronika Smutná, Ph.D. – MUNI 

 

Schválený program: 
1. Zahájení 

2. Slovo pana rektora VÚT (doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, LL.M.) 

3. Vystoupení hostů 

4. Zprávy z Užšího předsednictva (prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.) 

5. Zprávy ze Studentské komory (Ing. Michal Farník) 

6. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů (doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.) 

7. Zprávy z Ekonomické komise (doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D.) 

8. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík)  

9. Zprávy z Komise pro vzdělávací činnost (doc. RNDr. Irena Smolová, Ph.D.) 

10. Různé 

 

1. Zahájení  

Zasedání zahájil předsedající prof. Jiří Skládanka a uvítal všechny přítomné, následně představil program 

zasedání, skrutátory a návrhovou komisi a nechal o nich hlasovat.  

 
Předmět hlasování:  
Sněm Rady vysokých škol schvaluje program 3. zasedání Sněmu Rady vysokých škol. 
 

Program byl schválen optickou většinou. 
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Předmět hlasování: 
Sněm Rady vysokých škol schvaluje skrutátory Martina Schwarze a Janu Bečkovou.  
 
Skrutátoři byli schváleni optickou většinou. 

 
Předmět hlasování: 
Sněm Rady vysokých škol schvaluje návrhovou komisi ve složení: členové Užšího předsednictva, doc. Dr. 
Ing. Vlasta Radová, RNDr. Pavel Popela PhD, doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D. a JUDr. Ing. Mgr. Marek 
Hodulík.  
 

Návrhová komise byla schválena optickou většinou.  

2. Slovo pana rektora VUT  

Pan rektor pozdravil přítomné, připomněl významné výročí univerzity a komentoval aktuální situaci 

související s financováním VŠ a novelou VŠ zákona.  

3. Vystoupení hostů 

Dr. Veronika Smutná pozvala členy Rady na konferenci k novele zákona o VŠ 2024, která se bude konat 16. - 

17. ledna 2025 v Brně. Konferenci pořádá Právnická fakulta Masarykovy univerzity a MŠMT.  

Paní předsedkyně ČKR prof. Milena Králíčková navázala na vystoupení pana rektora doc. Ladislava Janíčka 

a informovala o jednáních ČKR a ocenila společný postup reprezentací v zásadních otázkách týkajících se 

novely VŠ zákona a financování VŠ.  

Pan vrchní ředitel dr. Václav Velčovský seznámil Radu o novinkách v OP JAK.  

Pan náměstek dr. Pavel Doleček seznámil Sněm s aktuálním stavem financování vědy a výzkumu a postupem 

implementace Metodiky 17+.  

Paní vrchní ředitelka prof.  Radka Wildová informovala o novela VŠ, financování VŠ a postoji MŠMT.  

Dr. Jan Berki doplnil informace týkající se projednávání novely VŠ zákona v Poslanecké sněmovně.  

Mgr. Petr Baierl seznámil Sněm se stanoviskem VOŠ k financování VŠ.  

4. Zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol   

Prof. Tomáš Kašparovský seznámil účastníky se zprávami z Užšího předsednictva Rady VŠ včetně informování 

o proběhlých a dalších plánovaných jednáních. 

 

Usnesení 
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů. 
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5. Zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol 

Ing. Katarína Rovenská seznámila účastníky se zprávami ze Studentské komory Rady VŠ.  

 
Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol.  
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů.  

6. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů 

Doc. Jan Janoušek informoval přítomné o jednání a výstupů z Fóra předsedů akademických senátů.  

 
Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Fóra předsedů akademických senátů.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů.  

7. Zprávy z Ekonomické komise  

Doc. Irena Benešová seznámila účastníky se zprávami z Ekonomické komise. 

 

Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol kladně hodnotí návrh meziročního nárůstu financí nejméně o 3 mld. Kč pro VŠ pro 
rok 2025. Nemůže ovšem souhlasit s návrhem výše finančních prostředků vyčleněných v návrhu Státního 
rozpočtu ČR pro rok 2025, který dostatečně nereflektuje dlouhodobé podfinancování vysokých škol.  
 
Sněm Rady vysokých škol vyzývá vládu ČR, aby v rámci návrhu státního rozpočtu pro rok 2025 zvýšila 
alokovanou částku nejméně o 3 mld. Kč v rozpočtu pro oblast VŠ a provedla nezbytnou úpravu 
střednědobého výhledu na léta 2026-27, a to v souladu s očekávaným demografickým vývojem a s ním 
spojeným nezbytným nárůstem výkonů VŠ.  
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů.  

 
8. Zprávy z Legislativní komise  

JUDr. Marek Hodulík seznámil účastníky se zprávami z Legislativní komise.  

 

Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol je pobouřen nekoncepčním přístupem k novelizaci vysokoškolského zákona, 
vyjadřuje vážné znepokojení zejména nad přístupem MŠMT ke komunikaci s reprezentacemi vysokých škol 
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ohledně změn, které nejsou projednány s dostatečným předstihem a které v konečném důsledku mohou 
ohrozit efektivní zajištění vysokoškolského vzdělávání v ČR. Sněm Rady vysokých škol nesouhlasí se 
způsobem projednání novely zákona o vysokých školách před druhým čtením v Poslanecké sněmovně. Přes 
měsíce trvající ujišťování Rady vysokých škol o dodržení zákonných konzultací a řádného legislativního 
procesu byla Rada vysokých škol ze strany MŠMT před druhým čtením obejita. Rada vysokých škol vyzývá 
poslance, aby při hlasování o těchto pozměňovacích návrzích vzali v úvahu, že do tvorby 12 návrhů, které 
byly načteny na poslední chvíli, nebyly reprezentace vysokých škol zapojeny. 
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů. 

 

9. Zprávy z Komise pro vzdělávací činnost (RNDr. Michal Červinka, Ph.D.)  
 
Sněm byl seznámen se zprávami z Komise pro vzdělávací činnost  

Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Komise pro vzdělávací činnost.  
 

Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kompletní záznam jednání bude k dispozici v členské sekci na www stránkách Rady vysokých škol. 

Nejbližší řádné zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se bude konat dne 17. října 2024.  
Nejbližší zasedání Sněmu Rady vysokých škol se bude konat v únoru 2025 (termín bude upřesněn v návaznosti 

na časové možnosti pana prezidenta). 

http://www.radavs.cz/
http://www.radavs.cz/
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